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PROTOKÓŁ  Nr XXXVI/17 

z sesji Rady Miejskiej w Iłowej 

z dnia  27 kwietnia  2017 r. 

odbytej w Gminnym Centrum Kultury  i Sportu w Iłowej, przy  ul. Żagańskiej 15 

Pan Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad (na 15 

radnych w sesji uczestniczyło 12 radnych) i otworzył obrady XXXVI sesji Rady Miejskiej w 

Iłowej. 

1)   Gajda Wiesława 

2)   Jakubowicz Mieczysław 

3)   Jung Alina 

4) Krawczyk Ilona 

5) Lesiak Edward 

6) Leszcz Waldemar 

7) Mutwil Artur 

8) Słomiński Tomasz 

9) Sygnowski Zygmunt 

10) Szymczak Piotr 

11) Mirosław Wdowiak 

12) Żołnowska Maria 

 

Nieobecni: 

Burnat Krystyna 

Przynoga Franciszek 

Siudy Krystian 

 

W związku z obecnością wymaganej liczby osób (radnych), obrady sesji są prawomocne. 

Ponadto w sesji uczestniczyły osoby zaproszone: 

1) Paweł Lichtański – Burmistrz Iłowej  

2) Roman Andzel – Sekretarz Gminy 

3) Maria Wrońska – Radca Prawny UM w Iłowej 

4) Małgorzata Kondraciuk – Kierownik Referatu Organizacyjnego UM w Iłowej 

5) Anna Michalczuk – Doradca Burmistrza ds Społecznych i Edukacji 

6) Małgorzata Hajdas – Grzesik – Referent w Referacie Gospodarki Komunalnej UM w Iłowej 

7) Wojciech Kaczmarski – Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej 

8) Władysław Kozłowski – Sołtys wsi Czyżówek 

9) Leokadia Ziaja – Sołtys wsi Jankowa Żagańska 

10) Zdzisław Chodorski – Sołtys wsi Konin Żagański 

11) Józef Brzezicki – Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Iłowej 

12) Beata Laskowska-Trzeciak – Dyrektor Zespołu Szkół w Iłowej 

 

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej przedstawił następujący  porządek obrad: 

I.  Sprawy regulaminowe 

1. Otwarcie sesji i powitanie. 

2. Stwierdzenie quorum.  

3. Przedstawienie porządku obrad. 
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4. Zgłoszenie (odczytanie) uwag i poprawek do porządku obrad (w przypadku zmiany 

w porządku obrad zatwierdza się zmieniony porządek obrad). 

II. Obrady 

1. Przedstawienie sprawozdania z działań w okresie między sesjami przez: 

 Burmistrza Iłowej,  

 Przewodniczących komisji stałych Rady Miejskiej w Iłowej, 

2. Interpelacje, wolne wnioski i zapytania radnych.  

3. Interpelacje i wnioski przewodniczących organów wykonawczych jednostek pomocniczych. 

4. Przyjęcie uchwał w sprawie: 

1)   zaciągnięcia długoterminowej pożyczki w 2017 roku na wyprzedzające finansowanie 

operacji pn. „Modernizacja ul. Batorego polegająca na przebudowie nawierzchni drogi wraz 

z chodnikiem i odwodnieniem” - referuje Skarbnik Gminy (Druk Nr 127 s.1-2), 

2) zaciągnięcia długoterminowej pożyczki w 2017 roku na wyprzedzające finansowanie 

operacji pn. „Modernizacja ul. Pułaskiego polegająca na przebudowie nawierzchni drogi 

wraz z chodnikiem i odwodnieniem” - referuje Skarbnik Gminy (Druk Nr 127 s.3-4), 

3) zaciągnięcia długoterminowej pożyczki w 2017 roku na wyprzedzające finansowanie 

operacji pn. „Modernizacja Placu Wolności poprzez przebudowę nawierzchni drogi wraz z 

chodnikiem i odwodnieniem” - referuje Skarbnik Gminy (Druk Nr 127 s.5-6),  

4) udzielenia dotacji celowych z budżetu Gminy Iłowa dla jednostek ochotniczych straży 

pożarnych – referuje Skarbnik Gminy (Druk Nr 125), 

5) zmian uchwały budżetowej na rok 2017 Gminy Iłowa – referuje Skarbnik Gminy (Druk Nr 

126). 

5. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady Miejskiej. 

6. Odpowiedzi na interpelacje, wolne wnioski i zapytania radnych. 

7. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski przewodniczących organów wykonawczych jednostek 

pomocniczych. 

8. Zakończenie XXXVI sesji Rady Miejskiej w Iłowej.  

 

Pan Roman Andzel – Sekretarz Gminy – działając z upoważnienia Burmistrza Iłowej zgłosił 

wniosek o wprowadzenie do porządku obrad projektów uchwał w sprawie: zmian uchwały 

budżetowej na rok 2017 Gminy Iłowa oraz zmian wieloletniej prognozy finansowej Gminy Iłowa 

na lata 2017 – 2030 jako 6) i 7) w punkcie przyjęcie uchwał. 

Pan Mirosław Wdowiak – Przewodniczący Rady Miejskiej – uchwały te były omawiane na 

posiedzeniach wszystkich komisji, także Państwo jesteście zorientowani.  Ja jeszcze chciałbym 

złożyć wniosek w związku z nieobecnością pana Burmistrza, który przybędzie na sesję, ale się 

spóźni. Ponieważ w pkt 1. mamy sprawozdanie z działań w okresie między sesjami Burmistrza 

Iłowej, ten punkt proponuję, żeby umieścić po przegłosowaniu wszystkich uchwał i następnie punkt 

interpelacje i wolne wnioski i zapytania radnych oraz przewodniczących organów wykonawczych. 

Głosowanie pierwszego wniosku zgłoszonego przez Sekretarza Gminy czyli wprowadzenie do 

porządku obrad projektu uchwały w sprawie zmian uchwały budżetowej na rok 2017 Gminy Iłowa: 

w głosowaniu uczestniczyło 12 radnych  

wniosek został przyjęty jednogłośnie. 
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Głosowanie drugiego wniosku zgłoszonego przez Sekretarza Gminy czyli wprowadzenie do 

porządku obrad projektu uchwały w sprawie zmian wieloletniej prognozy finansowej Gminy Iłowa 

na lata 2017 – 2030: 

w głosowaniu uczestniczyło 12 radnych  

wniosek został przyjęty jednogłośnie. 

Głosowanie trzeciego wniosku zgłoszonego przez Przewodniczący Rady Miejskiej czyli 

przesunięcie tych trzech punktów, o których pan Przewodniczący Rady mówił : 

w głosowaniu uczestniczyło 12 radnych  

wniosek został przyjęty jednogłośnie. 

Głosowanie porządku obrad po zmianach 

w głosowaniu uczestniczyło 12  radnych  

porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 

PRZEBIEG OBRAD 

Ad. II pkt 1 

Przedstawienie sprawozdania z działań w okresie między sesjami przez: 

 Przewodniczących komisji stałych Rady Miejskiej w Iłowej, 

 

Przewodniczący Komisji Stałych Rady Miejskiej w Iłowej złożyli sprawozdania z pracy 

Komisji za okres międzysesyjny.  

Ad. II pkt 2 

Przyjęcie uchwał w sprawie: 

1) zaciągnięcia długoterminowej pożyczki w 2017 roku na wyprzedzające finansowanie 

operacji pn. „Modernizacja ul. Batorego polegająca na przebudowie nawierzchni drogi 

wraz z chodnikiem i odwodnieniem” 

Pani Ewa Pasternak-Jerz – Skarbnik Gminy – przed omawianiem tej uchwały proszę, żebyście 

Państwo sobie w treści uchwały wpisali wyrazy „wraz z chodnikami zamiast „wraz z chodnikiem”, 

czyli w samym tytule i w § 1 projektu uchwały, gdzie jest nazwa zadania wpisana, żeby zapis był 

zgodny z umową zawartą z Urzędem Marszałkowskim. Jeżeli chodzi o modernizację ul. Batorego 

zaplanowana jest ona w finansowaniu pożyczką na wyprzedzające finansowanie w kwocie 203.695 

zł. W projekcie uchwały budżetowej była tak wstępnie planowana z tym, że w tym projekcie tak jak 

już mówiłam na komisjach pożyczki zostały wyodrębnione w osobnej rubryce . Jest to metoda, 

która daje nam możliwość skorzystania z tej pożyczki, nie ma tutaj zaliczkowania inwestycji tylko 

brania pożyczki i tą pożyczką mamy płacić wydatki kwalifikowane.  

Pan Mirosław Wdowiak – Przewodniczący Rady Miejskiej – Pan Przewodniczący Rady podał, 

że uchwały organów gminy dotyczące zobowiązań finansowych wskazują źródła, z których 

zobowiązania te zostaną pokryte oraz, że uchwały te zapadają bezwzględną większością głosów w 

obecności co najmniej połowy ustawowego składu rady.  

Głosowanie uchwały: 

w głosowaniu uczestniczyło 12 radnych  

uchwała została podjęta jednogłośnie. 
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2) zaciągnięcia długoterminowej pożyczki w 2017 roku na wyprzedzające finansowanie 

operacji pn. „Modernizacja ul. Pułaskiego polegająca na przebudowie nawierzchni 

drogi wraz z chodnikiem i odwodnieniem” 

Pani Ewa Pasternak-Jerz – Skarbnik Gminy –  również w tej uchwale tam, gdzie mamy wpisane 

„chodnikiem” proszę wszędzie poprawić „chodnikami”, czyli w samym tytule uchwały i w § 1. 

Podobnie jak przy ul. Batorego, bo to  jest ciąg dalszy tych ulic, na które składaliśmy wnioski, tutaj 

ul. Pułaskiego również będzie realizowana w ramach programu PROW i tutaj metodą 

dofinansowania środkami unijnymi jest w pierwszym etapie udzielenie pożyczki i wzięcie tej 

pożyczki jeżeli Gmina chce, bo może własnymi założyć środkami i później się zwracać. Także jest 

to podobna sytuacja i kwota jest również uwzględniona w projekcie uchwały budżetowej. 

Pan Mirosław Wdowiak – Przewodniczący Rady Miejskiej – Pan Przewodniczący Rady podał, 

że uchwały organów gminy dotyczące zobowiązań finansowych wskazują źródła, z których 

zobowiązania te zostaną pokryte oraz, że uchwały te zapadają bezwzględną większością głosów w 

obecności co najmniej połowy ustawowego składu rady.  

Głosowanie uchwały: 

w głosowaniu uczestniczyło 12 radnych  

uchwała została podjęta jednogłośnie. 

3) zaciągnięcia długoterminowej pożyczki w 2017 roku na wyprzedzające finansowanie 

operacji pn. „Modernizacja Placu Wolności poprzez przebudowę nawierzchni drogi 

wraz z chodnikiem i odwodnieniem” 

Pani Ewa Pasternak-Jerz – Skarbnik Gminy –  również w tej uchwale tam, gdzie mamy wpisane 

„chodnikiem” proszę wszędzie poprawić „chodnikami”, czyli w samym tytule uchwały i w § 1. 

Podobnie jak w poprzednich uchwałach jest pożyczka, która będzie nas wspomagała z tym, że tutaj 

jeszcze nie wiemy jaką kwotą się przetarg zamknie jeżeli chodzi o Plac Wolności, ale i tak więcej 

nie dostaniemy, czyli nieważne jaką kwotą się przetarg zamknie będziemy musieli jak już to 

dołożyć własne środki.  

Pan Mirosław Wdowiak – Przewodniczący Rady Miejskiej – Pan Przewodniczący Rady podał, 

że uchwały organów gminy dotyczące zobowiązań finansowych wskazują źródła, z których 

zobowiązania te zostaną pokryte oraz, że uchwały te zapadają bezwzględną większością głosów w 

obecności co najmniej połowy ustawowego składu rady.  

Głosowanie uchwały: 

w głosowaniu uczestniczyło 12 radnych  

uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Od tej chwili pan Burmistrz uczestniczył w obradach sesji RM. 

4) udzielenia dotacji celowych z budżetu Gminy Iłowa dla jednostek ochotniczych straży 

pożarnych 

Pani Ewa Pasternak-Jerz – Skarbnik Gminy –   niniejszy projekt uchwały zostaje przedłożony 

na skutek zmian o podatku VAT. Faktury współfinansowane ze środków takich jak: MSWiA, 

KSRG, WFOŚiGW mogą być wystawione wyłącznie na dotowanego tj. jednostkę OSP, znika 

pojęcie płatnika, dotychczas używane przy częściowej odpłatności przez Gminę. 

W związku z tym należności, które będą pokrywane przez Gminę muszą być przekazane OSP jako 

dotacje.  

Głosowanie uchwały: 

w głosowaniu uczestniczyło 12 radnych  

uchwała została podjęta jednogłośnie. 
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5) zmian uchwały budżetowej na rok 2017 Gminy Iłowa 

Pani Ewa Pasternak-Jerz – Skarbnik Gminy – poinformowała, że zwiększenie plan wydatków o 

kwotę 12.000 zł w dziale 710 rozdział 71004  §4300 dotyczy zwiększenia planu wydatków zadania 

związanego z opracowaniem studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 

i  wiąże się z niezrealizowaną kwotą, która nie wygasła z upływem roku budżetowego 2016, a  

ostateczny termin dokonania wydatku, do którego przedmiotowy wydatek nie został zrealizowany 

to dzień 31 marca 2017 roku. Wyżej wymienione zwiększenie znajduje swoje pokrycie w 

zwiększeniu planu dochodów w dziale 758  rozdział 75814 § 2990 również o kwotę 12.000 zł. 

Zmniejszenie planu wydatków w dziale 754 rozdział 75412 § 3020 o kwotę 12.600 zł dotyczące 

zakupu mundurów wyjściowych dla ochotniczych straży pożarnych przez Gminę Iłowa, 

przeznaczone zostaje na zwiększenie planu wydatków również o kwotę 12.600 zł w dziale 754 

rozdział 75412 § 2820 na dotacje celowe  dla ochotniczych straży pożarnych jako 

współfinansowanie zakupu mundurów wyjściowych. 

Zmniejszenie planu wydatków o kwotę 6.000 zł w dziale 921 rozdział 92105 § 6060 i zwiększenie 

planu wydatków również o kwotę 6.000 zł w dziele 900 rozdział 90015 § 6050 dotyczy zmian w 

przeznaczeniu Funduszu Sołeckim sołectwa Jankowa Żagańska tj. podczas zebrania wiejskiego 

zrezygnowano z zakupu namiotu a przedmiotowe środki finansowe przeznaczono na rozbudowę 

oświetlenia ulicznego.  

Zwiększenia planu dochodów o ogólną kwotę 7.780 zł w działach: 010 o kwotę 1.066 zł, 700 o 

kwotę 14 zł, 750 o kwotę 3 zł, 754 o kwotę 103 zł, 756 o kwotę 2.823zł, 855 o kwotę 3.493 zł, w 

dziale 921 o kwotę 278 zł pokrywają zmniejszenie planu dochodów z tytułu subwencji oświatowej 

o kwotę 7.780 zł w dziale 758 rozdział 75801 §2920 (pozostaje  do zmniejszenia plan dochodów z 

tytułu subwencji oświatowej o kwotę 98.716 zł.) 

W wyniku dokonanych zmian plan dochodów i wydatków zostają zwiększone o kwotę 12.000 zł. 

Głosowanie uchwały: 

w głosowaniu uczestniczyło 12 radnych  

uchwała została podjęta jednogłośnie. 

6) zmian uchwały budżetowej na rok 2017 Gminy Iłowa 

Pani Ewa Pasternak-Jerz – Skarbnik Gminy – poinformowała, że zwiększenie plan wydatków o 

kwotę 232.521 zł w dział 010 rozdział 01041   dotyczy zwiększenia planu wydatków zadań: 

- Modernizacja ul. Pułaskiego polegająca na przebudowie nawierzchni drogi wraz z chodnikami i 

odwodnieniem o kwotę 196.021 zł w tym na §6050 o kwotę 83.993 zł, na § 6059 o kwotę 112.028 

zł, 

- Modernizacja ul. Batorego polegająca na przebudowie nawierzchni drogi wraz z chodnikami i 

odwodnieniem o kwotę 36.500 zł w tym na §6050 o kwotę 29.585 zł, na §6059 o kwotę 6.915 zł. 

Zmniejszenie planu wydatków w dziale 900 rozdział 90002 § 4300 o kwotę 15.944 zł jest 

wynikiem zmniejszenia planu wydatków, które dotyczą Gminnego Programu Usuwania Azbestu 

zaplanowanych do sfinansowania środkami własnymi o kwotę 36.500 zł oraz zwiększenia planu 

wydatków o kwotę 20.556zł w związku z przyznaniem  środków finansowych z Wojewódzkiego 

Funduszu Ochrony Środowiska na zadania związane z usuwaniem  wyrobów zawierających azbest 

finansowanych w 100% środkami Funduszu. 

Zmniejszenie planu wydatków o kwotę 154.710 zł w dziale 921 rozdział 92116 § 6050 dotyczy 

Przebudowy Miejskiej Biblioteki Publicznej w Iłowej wraz z utworzeniem sali multimedialnej – 

wiedza i magia. 

W wyniku dokonanych zmian plan dochodów zostaje zwiększony o kwotę 20.556 zł natomiast plan 

wydatków o kwotę 61.867. Różnica między zwiększeniem planu dochodów a zwiększeniem planu 

wydatków wynosi 41.311zł, która znajduje swoje pokrycie w nadwyżce budżetowej z lat 

poprzednich. 

Głosowanie uchwały: 

w głosowaniu uczestniczyło 12 radnych  

uchwała została podjęta jednogłośnie. 
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7) zmian wieloletniej prognozy finansowej Gminy Iłowa na lata 2017 – 2030 

Pani Ewa Pasternak-Jerz – Skarbnik Gminy – poinformowała, że projekt tej uchwały został 

przygotowany w związku z tym, że zwiększył nam się planowany deficyt budżetowy, a wieloletnia 

prognoza finansowa musi być zgodna co do nadwyżki albo deficytu z uchwałą budżetową. Przede 

wszystkim też w związku z tym, że wartość przedsięwzięć nam się zmieniła, które dotyczą ul. 

Pułaskiego i Batorego. Jeżeli chodzi o zmiany w wieloletniej prognozie finansowej chciałam 

powiedzieć, że różnica między dochodami bieżącymi a wydatkami bieżącymi zwiększyła nam się o 

36.500zł i zwiększył się nam deficyt o 41.311zł. Jeżeli chodzi o przedsięwzięcia to tak jak mówiłam 

na komisjach pomimo, że wartość tych przedsięwzięć w uchwale budżetowej uległa zwiększeniu na 

ul. Pułaskiego i ul. Batorego np. na ul. Pułaskiego ulega ona zmniejszeniu i wiąże się z tym, że do 

tej pory w przedsięwzięciach mieliśmy ujęte wydatki kwalifikowane i niekwalifikowane. Natomiast 

w tej chwili ograniczamy się w przedsięwzięciach do wydatków kwalifikowanych.  

Głosowanie uchwały: 

w głosowaniu uczestniczyło 12 radnych  

uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Ad. II pkt 3 

Przedstawienie sprawozdania z działań w okresie między sesjami przez: 

  Burmistrza Iłowej,  

 

Pan Paweł Lichtański –  Burmistrz Iłowej przedstawił sprawozdanie z podjętych działań między 

sesjami tj. od dnia 30.03.2017  r. do dnia 27.04.2017 r. : 

 6 kwietnia złożyłem kolejne dwa odwołania od decyzji Starosty Żagańskiego w sprawie 

ustalenia wysokości odszkodowania za wywłaszczenie nieruchomości pod lokalizację drogi 

do Strefy Aktywności Gospodarczej, 

 6 kwietnia przekazałem wg właściwości pismo mieszkańców nieruchomości przy ul. 

Borowskiej w sprawie podjęcia działań zmierzających do ograniczenia zatrzymywania 

pojazdów przy posesji wnioskodawców, 

 6 kwietnia wystąpiłem do dzierżawcy terenu pod pawilonem na targowisku miejskim przy 

ul. Kościelnej z wnioskiem o udzielenie wyjaśnień dotyczących działalności prowadzonej 

na targowisku z terminem udzielenia wyjaśnień do dnia 20 kwietnia. W wyniku udzielonych 

wyjaśnień ustalono, że dzierżawca nieprawnie udostępnia nieruchomość podmiotom trzecim 

tj. bez wymaganej zgody Wydzierżawiającego, co stanowi podstawę do wypowiedzenia 

umowy dzierżawy, 

 10 kwietnia dokonałem oględzin stanu technicznego obiektów po tzw. byłym ogrodnictwie 

przy ul. Kolejowej. W wyniku oględzin podjąłem decyzję o zgłoszeniu stanu technicznego 

Powiatowemu Inspektorowi Budowlanemu w Żaganiu celem podjęcia stosownych działań, 

 30 marca podpisałem umowy na opracowanie audytów energetycznych, świadectw 

energetycznych i programów funkcjonalno-użytkowych dla obiektów budynku ZGKiM w 

Iłowej, budynku Małej Szkoły przy ul. Kolejowej i Świetlicy Wiejskiej w Jankowej 

Żagańskiej na potrzeby naboru wniosków o dofinansowanie do termomodernizacji. Wg 

wczorajszych informacji termin naboru wniosków został przesunięty do 30 czerwca 2017r., 

 podjęto działania zmierzające do złożenia wniosku o dofinansowanie do inwestycji 

modernizacji targowiska miejskiego w Iłowej, 

 12 kwietnia dokonałem otwarcia ofert dla zadania pn. Modernizacji ul. Pułaskiego. 

Wpłynęła jedna oferta, której cena przewyższyła środki, które zabezpieczone zostały na te 

inwestycję o kwotę 180 tys. zł, 

 11 kwietnia ogłosiłem przetarg nieograniczony na wykonanie Termomodernizacji budynku 

socjalno-administracyjnego na stadionie miejskim w Iłowej. W dniu wczorajszym dokonano 

otwarcia jedynej oferty, która przewyższa o 185tys. środki zapewnione na realizację tego 

zadania, 
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 przystąpiłem do opracowania SIWZ na potrzeby przetargu dla zadania pn. Modernizacja 

Placu Wolności w Iłowej, 

 w dniach 14, 20 i 26 kwietnia w Starostwie Powiatowym w Żaganiu dokonałem 186 

zgłoszeń budowy przydomowych oczyszczalni ścieków w ramach programu 

dofinansowania do POŚ, 

 dokonałem oględzin rowu melioracyjnego na terenie osiedla Czyżówek pod względem jego 

drożności wraz z przeprowadzeniem rozeznania cenowego przeprowadzenia robót 

melioracyjnych, 

 złożyłem wniosek o wydanie pozwolenia wodno-prawnego wraz operatem wodno-prawnym 

dla budowy oczyszczalni ścieków w Borowym 10 (w związku z wnioskiem o 

dofinansowanie do POŚ), 

 do 30 marca wpłynęło 9 wniosków o dofinansowanie zadania publicznego w trybie 

inicjatywy lokalnej obejmujących: wymianę stojaków rowerowych i koszy na śmieci przy 

ul. Hutniczej 3-3A, budowy pergoli na śmieci na os. Czyżówek (wspólnota 55-57 i 67-71), 

wymianę opraw oświetleniowych na os. Czyżówek (wspólnota 73-77), organizację 

wycieczki do ZOO we Wrocławiu dla dzieci z okazji Dnia dziecka, zakup i montaż stojaka 

na rowery oraz koszy na śmieci na os. Czyżówek (wspólnota 73-77), zabezpieczenie 

studzienek kanalizacyjnych przy budynku Spółdzielni Włókniarz, zakup i montaż ławek, 

koszy na śmieci i stojaków rowerowych na os. Czyżówek (wspólnota 55-59), organizację 

spotkania integracyjnego  Związku Emerytów, Rencistów i Klubu Seniora z partnerami z 

zagranicy oraz organizację zawodów wędkarskich nad zalewem w Klikowie, 

 dokonano wstępnych ustaleń zakresu robót polegających na modernizacji kanalizacji 

podciśnieniowej przy ul. Hutniczej 1 w Iłowej, 

 zleciłem porządkowanie i zabezpieczenie zbiornika wód opadowych na terenie Strefy 

Aktywności Gospodarczej – pracownicy ZGKiM zamontowali siatkę zabezpieczającą, 

wykarczowano również teren z tzw. samosiejek, 

 zgłoszono 14 przypadków awarii oświetlenia drogowego, 

 podpisano umowę na: 

- udrożnienie rowu melioracyjnego przy remizie OSP w Koninie Żagańskim,  

- udrożnienie rowu melioracyjnego przy ul. Młyńskiej w Iłowej, 

 uzgodniono: 

- lokalizację infrastruktury przydomowych oczyszczalni ścieków w działkach będących pod   

 zarządem Gminy Iłowa na terenie Klikowa,  Szczepanowa i Wilkowisk, 

 - lokalizację pod projektowaną zabudowę rozłączniko-uziemnika na działce nr 1/54 w 

Koninie Żag. w związku z planowaną budową oświetlenia drogowego w SAG,  

 zakupiono z Funduszu Sołectwa Borowe zakupiono 4 ławki i 2 kosze, 

 podpisano porozumienie z Wojewodą Lubuskim na realizację zadań związanych z 

utrzymaniem i konserwacją grobów wojennych, 

 podwyższono stawkę bazową czynszu za lokale mieszkalne z 2,49 zł. do 2,81 zł. za 1m² 

 Wystąpiono o podział lokalu usługowego Konin Żag. 32 (w celu przekształcenia go w 

lokale mieszkalne), 

 wystąpiono do Instytutu Pamięci Narodowej z prośbą o konsultację w sprawie konieczności 

usunięcia pomnika przy ul. Pułaskiego ( w związku z ustawą z dnia 1 kwietnia 2016r. o 

zakazie propagowania komunizmu lub innego ustroju totalitarnego przez nazwy budowli, 

obiektów i urządzeń użyteczności publicznej), 

 wydano dwa zaświadczenia o numerze porządkowym, 

 przydzielono trzy mieszkania komunalne,  

 przedłużono jedną umowę na najem lokalu socjalnego, 

 wszczęto jedno postępowanie w sprawie wydanie jednorazowego zezwolenia na sprzedaż 

napojów alkoholowych, 

 wydano jedno zezwolenie na sprzedaż napojów alkoholowych do spożycia w miejscu 
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sprzedaży, 

 dzisiaj odbyły się ostatnie warsztaty dotyczące Rewitalizacji w ramach programu „ 

Rozbudzenie potencjału - Rewitalizacja społeczna i gospodarcza Gmin Iłowa”, 

 wnioskowano do Starostwa Powiatowego o wydanie decyzji zezwalającej na usunięcie 

drzew : 

- na cmentarzu w  Iłowej - świerk, 

- na drodze gminnej ul. Żaków – dąb, 

- na drodze gminnej niepublicznej w Borowem – dąb, 

- na drodze gminnej publicznej w Borowem – dąb,   

 dokonano wycinki cięć pielęgnacyjnych: 

- przy ulicy Kościelnej, 

 zlikwidowano 1 dzikie wysypisko – droga dojazdowa do DAF-a, 

 wezwano kolejnych właścicieli nieruchomości do okazania się umów oraz rachunkami za 

wywóz nieczystości płynnych z miejscowości Janowa Żagańska, 

 otrzymano informację od Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska, że wniosek o 

dofinansowanie na usuwanie wyrobów zawierających azbest został rozpatrzony pozytywnie 

i przyjęty do planu na rok 2017 w ramach Programu ,,System-wsparcie działań ochrony 

środowiska i gospodarki wodnej realizowanych przez WFOŚIGW. Część 1) Usuwanie 

wyrobów zawierających azbest”, 

 zaszczepiono i dokonano oględzin stanu zdrowia 8 psów znajdujące się na terenie 

oczyszczalni, 

 przesłano do Marszałka Województwa Lubuskiego oraz Wojewódzkiego Inspektora 

Ochrony Środowiska  sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu gospodarowania odpadami 

komunalnymi za 2016 r. z terenu Gminy Iłowa, 

 wysłałem pisma do najemców lokali mieszkalnych nr 1 i 2 przy ul. Mickiewicza 11 z ofertą 

zakupu zajmowanych lokali mieszkalnych,  

 zleciłem wykonanie operatów szacunkowych nieruchomości niezabudowanych w 

Szczepanowie ozn. działkami nr 256/9 celem sprzedaży na rzecz właścicieli działki 

sąsiedniej ozn. nr 257 w drodze bezprzetargowej dla poprawienia funkcjonalności i nr 289/5 

w celu spisania umowy sprzedaży nieruchomości  pomiędzy Gminą Iłowa, a obecnym 

właścicielem pod poszerzenie drogi gminnej - działka 272, 

 podpisałem umowy na wykonanie podziałów geodezyjnych działek nr 233/1 przy 

ul.Sportowej i nr 483 przy ul.Dębowej mających na celu wydzielenie działek pod zabudowę 

mieszkaniową jednorodzinną  zgodnie z decyzjami o warunkach zabudowy, 

 zezwoliłem na prowadzenie robót w granicach działki gminnej nr 1/52 w obrębie Konin 

Żagański związanych z regulacją naprężeń przewodów, odbudowie przewodów 

odgromowych oraz wymianie łańcuchów izolatorowych na napowietrznej linii 

elektroenergetycznej 110 kV relacji Jankowa Żagańska – Bolesławiec, 

 podpisałem aneks przedłużający termin trwania umowy dzierżawy jazu na zalewie w 

Klikowie, 

 podjąłem zarządzenie w sprawie powołania Komisji Przetargowej do drugiego przetargu 

ustnego nieograniczonego na sprzedaż nieruchomości zabudowanej dawnymi budynkami 

Szkoły Podstawowej w Szczepanowie, 

 w dniu 26 kwietnia odbyło się spotkanie z Radnym T. Słomińskim w sprawie usytuowania 

przejścia dla pieszych w rejonie Orlika. Przejście dla pieszych w miejscu sugerowanym 

przez Radnego nie może być zlokalizowane ze względu na bliskość progu zwalniającego. 

Ustalono, iż na odcinku od skrzyżowania z ul. Hutniczą do miejsca wjazdu na kompleks 

„Orlik” ustawione zostaną znaki A-17 („dzieci”),  

 przesłano do Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad sprawozdanie dot. danych o 

sieci dróg publicznych gminnych za rok 2016, których zarządcą jest Gmina Iłowa, 
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 podpisałem z ZGKiM w Iłowej umowę na sprzątanie drogi w Strefie Aktywności 

Gospodarczej, 

 przesyłano do Starostwa Żagańskiego uchwałę Rady Miejskiej w Iłowej z dnia 29 marca 

2017 r. w sprawie przyjęcia Statutu Związku Powiatowo-Gminnego Powiatu Żagańskiego, 

 w dniu 7 kwietnia zgłoszono na Komisariacie Policji w Iłowej fakt zanieczyszczenia drogi 

gminnej w Koninie Żagańskim pomiędzy budynkami nr 68-69, w tym samym dniu 

podjąłem interwencję na ul. 3 Maja w podobnej sprawie, 

 dokonano objazdu wału przy zalewie w celu dokonania oceny zakresu prac związanych z jej 

naprawą. W celu ograniczenia ruchu samochodów, w szczególności ciężarowych,  

zabezpieczenie wjazdu na wał polegać będzie na zamontowaniu trzech betonowych słupów,   

 podpisałem umowę na remont przepustów oraz czyszczenie rowu w pasie drogi gminnej w 

m. Borowe (działka nr 440), 

 podpisałem umowę na remont dróg gruntowych oraz poboczy w m. Kowalice (umowa w 

ramach Funduszu Sołeckiego Sołectwa Kowalice), 

 pracownicy ZGKiM dokonali naprawy tabliczki z nazwą ulicy na skrzyżowaniu Traugutta i 

Kolejowej, 

 zlecono dla ZGKiM wymianę dwóch znaków Stop na drogach gminnych zamontowanych 

przy II etapie przebudowie dróg gminnych (odklejona folia na znaku – dwuletnia gwarancja 

minęła w 2016 r.) oraz montaż kosza na śmieci przy przystanku w Jankowej Żagańskiej 

(wniosek Pani Sołtys), 

 pracownicy ZGKiM zamontowali wiaty przystankowe na ul. Dolanowo przy zatoczkach 

autobusowych modernizowanej DW 296, 

 podpisano umowy na remont wału na zalewie w Klikowie wraz z montażem słupów 

ograniczających wjazd oraz na remont dróg do ogródków działkowych za cmentarzem i 

stadionem, 

 dokonany został odbiór drogi pomiędzy Iłową a Klikowem (droga przez las), 

 dostarczona została masa asfaltowa na zimno do remontów cząstkowych dróg gminnych. 

Zgodnie z umową ZGKiM w Iłowej dokonywane naprawy cząstkowe nawierzchni 

bitumicznych dróg gminnych m.in. na ul.Traugutta (kierunek na tzw. Karolinów), w 

m.Borowe, ul.Pułaskiego,  

 podpisałem umowy na: remont drogi gruntowej stanowiącej własność Gminy Iłowa 

położonej w m. Konin Żagański (droga gruntowa za sołtysem do drogi powiatowej), remont 

drogi gruntowej i pobocza drogi położonej w m. Szczepanów (w rejonie świetlicy wiejskiej) 

oraz wykonanie odwodnienia drogi gminnej w Iłowej przy ul. Drzymały i ul. 

Drzymały/1.Maja,  

 podpisano zamówienie na tabliczki z numeracją budynków do m. Borowe, Klików, 

Kowalice i Konin Żagański. Zakup finansowany w ramach funduszów sołeckich 

poszczególnych sołectw,  

 w dniu 26 kwietnia zgłoszono w Zarządzie Dróg Powiatowych uszkodzenie odeskowania 

mostku w ciągu drogi powiatowej przy ul. Ogrodowej. Zgodnie z uzyskanymi informacjami 

naprawa nastąpi w piątek 28 kwietnia, 

 pracownicy ZGKiM wykonują naprawy poboczy w pasach dróg gminnych przy ul. 

Sportowej i ul. Młyńskiej (od młyna do ul. Traugutta),  

 w przyszłym tygodniu (po 30 kwietnia) ZGKiM przystąpi do wyrównania drogi biegnącej 

wzdłuż budynków przy ul. Traugutta 23,24,25 i 26,  

 od 21 – 23 kwietnia br. Gmina Iłowa w 3-osobowym składzie wzięła udział w targach 

inwestycyjnych w Warszawie. 
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Ad. II pkt 4  

Interpelacje, wolne wnioski i zapytania radnych 

Pan Zygmunt Sygnowski – Radny 

Panie Burmistrzu wracając do modernizacji Placu Wolności chciałbym zapytać, czy były już 

rozmowy z Energetyką w celu usunięcia tych 8 słupów elektrycznych, bo to jakoś nie bardzo idzie 

w parze, robiąc taką inwestycję gdyby te słupy miały pozostać niezbyt dobrze by to wyglądało. 

Pani Alina Jung – Radna 

Jedna z mieszkanek zgłosiła mi, żeby na Plac Wolności wysyłać więcej patroli policyjnych, bo tam 

w okolicach sklepu (nie będę mówić nazwy, z narożnika Pl. Wolności i Żeromskiego) spożywany 

jest alkohol. Przy tym sklepie, również na ławkach przebywają ludzie nietrzeźwi, dzieci się boją 

tam przechodzić w związku z tym jest potrzeba, żeby zwiększyć ilość patroli, które wyeliminowały 

by tą nieprawidłowość.  

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – na Placu Wolności mamy monitoring możemy wszystko 

sprawdzić.  

Pani Maria Żołnowska – Radna 

1)  Panie Burmistrzu mam pytanie odnośnie terenu na ul. Borowskiej, czy właściciel odezwał 

się w ogóle na list wcześniej wysłany. 

2) Chodzi mi o drogę gminną przy garażach przy ul. Borowskiej, jeżeli są inne drogi gminne 

naprawiane, to bardzo proszę jeśli są jeszcze możliwości również wyrównać tą drogę. 

Edward Lesiak – Radny  

1) Panie Burmistrzu na drodze między Jankową Żagańską a Janowem po lewej stronie robi się 

od dłuższego czasu potężne rozlewisko z wody, tam ponoć jest jakiś przepust pod tą drogą 

tylko prawdopodobnie nikt go już dawno nie czyścił w związku z tym prosiłbym o 

udrożnienie tego przepustu. 

2) Zaznaczam, że tej informacji nie zdążyłem sprawdzić, bo została zgłoszona dzisiaj, otóż 

skarży się jedna z mam, że jej maleństwo jeździ tym wczesnym autobusem do Iłowej. 

Rozkład jazdy autobusów szkolnych jest tak dostosowany, że ta malutka dziewczynka 

jeździ autobusem z Janowa o godz. około 645, kiedyś rozmawialiśmy, że zawsze kursy 

można dostosować do potrzeb, by najmniejsze dzieci nie odczuły likwidacji szkoły w 

Szczepanowie.  

3) Odnośnie przydomowych oczyszczalni, to nie rozwiąże systemu nawet jeśli zostaną 

zrealizowane, bo jeszcze nie wiadomo, czy zostaną zrealizowane, to są nasze dobre chęci. 

Tu jest kwestia, żeby się przyjrzeć na przyszły rok do budżetu. Tak jak pan Burmistrz 

wspomniał, że niektórzy zrezygnowali z przydomowych oczyszczalni ze względu na 

warunki geofizyczne gleby, ale zbiorniki szamb mogłyby być. Po drugie jak został zrobiony 

przegląd wymuszony przez Burmistrza, to niestety, ale zaczyna beczkowozów brakować 

czas oczekiwania wydłuża się, prawdopodobnie brakuje beczek i pracowników. 

Pan Piotr Szymczak – Radny 

Odnośnie programu usuwania azbestu wiemy, że dostaniemy pieniądze, jak będzie wyglądała 

procedura, padają pytania kiedy to ruszy, kiedy pojawi się firma, z którą będzie można uzgadniać 

terminy itp.  

Pan Tomasz Słomiński – Radny 

Czy coś wiadomo na temat remontu ul. Żagańskiej odcinka w stronę miasta. Nie musi być 

odpowiedź dzisiaj, można się dobrze przygotować do odpowiedzi.  
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Pan Waldemar Leszcz – Radny 

Czy oświetlenie na przystanku kolejowym w Iłowej jest nasze, czy my za nie płacimy i czy 

potrzeba jest tyle punktów świetlnych ze względu na niezbyt duży ruch. 

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz –  nie jest nasze. 

Pan Piotr Szymczak – Radny 

Ostatnimi czasy w Wilkowiskach było szereg podpaleń, ostatnio odbyło się spotkanie mieszkańców 

z dzielnicowym i okazało się, że część hydrantów, które są na terenie wsi nie przechodziło 

przeglądu i w tym momencie wśród mieszkańców nastąpił niepokój, bo przyjechała Straż i nie 

mogła z hydrantu skorzystać. Pan dzielnicowy zapewniał, że się skontaktuje, żeby kontrole, które 

powinny być przeprowadzane w jakiś odstępach czasu były przeprowadzone.  

Pan Mirosław Wdowiak – Radny 

1) Panie Burmistrzu, czy jest odpowiedź z Nadleśnictwa Żagań w sprawie przejęcia przez 

Gminę niektórych dróg należących do Nadleśnictwa, o które Gmina występowała, 

szczególnie chodzi mi o drogę w Czernej. 

2) Umawialiśmy się, że do końca marca będzie dokładne rozliczenie z wykorzystanie środków 

z amortyzacji kanalizacji sanitarnej, czy pan Burmistrz takie rozliczenie otrzymał, bo 

komisje jeszcze nie otrzymały, jeżeli nie to kiedy będzie.  

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz –  to rozliczenie jest już. 

Pan Mirosław Wdowiak – Radny 

3) Na sesji budżetowej w grudniu zobowiązał pan Burmistrz pana Kierownika ZGKiM do 

sporządzenia raportu dotyczącego niezbędnych inwestycji i zakupów związanych z 

oczyszczalnią, z kanalizacją. Mieliśmy się zastanowić, czy tego typu problemy nie należy 

ująć w budżetach, ponieważ są z tego co pan Kierownik ZGKiM mówił bardzo kosztowne. 

Mam pytanie, czy już taki raport pojawił się, jeżeli nie to kiedy i oczywiście prosiłbym o 

przekazanie komisjom do zapoznania się. 

4) Odnośnie rozbudowy szkoły mam pytanie, czy coś w tej kwestii się ruszyło. 

5) Odnośnie otrzymanego od pana pisma dot. wcześniejszej dyskusji na temat przejęcia od 

Powiatu skwerku przy Mostku Miłości, w którym pan uzasadnia, że nie jest to 

ekonomicznie uzasadnione, natomiast zobowiązuje się pan do pilnowania, aby własnymi 

środkami ten teren był zadbany, czy ta propozycja jest aktualna, bo do tej pory tam jeszcze 

nic się nie dzieje. Pytanie, czy będzie to posprzątane. 

Ad. II pkt 5 

Kolejny punkt obrad – zapytania, interpelacje przewodniczących organów wykonawczych 

jednostek pomocniczych.  

Pani Leokadia Ziaja – Sołtys wsi Jankowa Żagańska 

W dalszym ciągu mam problem z drogami powiatowymi i z zalegającym piaskiem. Proszę o 

skierowanie tej sprawy do Powiatu, żeby wysłali pracowników ze sprzętem, żeby jak najszybciej 

posprzątać, bo coraz bardziej robi się niebezpiecznie.  

Pan Zdzisław Chodorski – Sołtys wsi Konin Żagański 

Panie Burmistrzu, czy nie można ponaglić Powiat w sprawie remontu drogi Konin Żagański – 

Iłowa. Głównie chodzi o pobocza, miejscami nie można już przejechać.  

Pan Władysław Kozłowski – Sołtys wsi Czyżówek 

W sprawie dróg powiatowych proponuję wybrać się do Starosty Powiatu i przedstawić problemy 

dot. głównie wyrównania poboczy, zatoczki autobusowej w Czyżówku, pogiętych barierek 

ochronnych, bardzo złej estetyki.  
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Ad. II pkt 6 

Przyjęcie protokołu z  poprzedniej sesji Rady Miejskiej  

za przyjęciem protokołu głosowało – 12 radnych   

przeciw – 0 

wstrzymujących się – 0 

Ad. II pkt 7 

Odpowiedzi na interpelacje, wolne wnioski i zapytania radnych 

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – interpelacja, którą złożył pan Zygmunt Sygnowski w 

sprawie Placu Wolności – to jest sprawa, która już od jakiegoś czasu przewija się w  rozmowach z 

radnymi. Jeszcze w 2014 r. poprzednie władze Gminy Iłowa zwróciły się z zapytaniem do Rejonu 

Enea Żary jaka istnieje możliwość usunięcia słupów elektrycznych, tej pajęczyny, która jest na 

Placu Wolności i skablowania zasilania energetycznego zasilającego m.in. budynki mieszkalne, 

oświetlenie uliczne i to pismo z 2014 roku pozostało bez odpowiedzi. Kolejne pismo 

wystosowaliśmy do Enea Zielona Góra we wrześniu 2016 r. z ponownym zapytaniem, to pismo 

pozostało również bez odpowiedzi. Na początku kwietnia tego roku wspólnie z kierownikiem 

referatu gospodarki komunalnej spotkaliśmy się w Żarach z dyrektorem Rejonu Żary z zapytaniem 

dlaczego te pisma są bez odpowiedzi i jakie działania ewentualnie Enea jest w stanie podjąć w 

sprawie, o którą pan pyta w związku z naszą inwestycją, uzyskaliśmy odpowiedź, że  pieniędzy nie 

ma na to, bo to jest duża inwestycja, droga, skomplikowana, wymagająca dokumentacji technicznej, 

pozwoleń itd. w tej chwili Enea realizuje duże strategiczne inwestycje budowy sieci przesyłowych 

między województwami, miastami i gminami w województwie lubuskim, w Rejonie Żary również i 

to jest dla nich priorytetowe. Jeżeli w ogóle Enea przystąpi do likwidacji tego okablowania to tylko 

w ramach oszczędności przetargowych, ale  bliżej nieokreślonych. Zgadzam się z panem w 

zupełności, że nie przystaje ta inwestycja do tego co tam jest, natomiast absolutnie nie zamierzam 

rezygnować z tej inwestycji w związku z tym stanem infrastruktury. Jesteśmy umówieni z 

dyrektorem, żeby na początku maja otrzymać informację w jaki sposób moglibyśmy zaradzić temu 

problemowi, bo wykonując tą inwestycję moglibyśmy już przewidzieć miejsca, w których będą 

wykonane te przyłącza do budynków i my z taką propozycją wyszliśmy na spotkaniu w Żarach. Pan 

dyrektor zobowiązał się, że to przeanalizuje, że na pewno w momencie kiedy będziemy inwestycję 

realizować (może trochę wcześniej) desygnuje pracownika, który się tym zajmuje w oddziale 

bezpośrednio, który wskaże w dokumentacji, w których miejscach należałoby wykonać przepusty, 

Internet, które pozwolą później sieć z Placu Wolności skablować. Także w tym roku są bardzo małe 

szanse, że to się uda. Liczę na to, że w przyszłym roku Enea na to środki znajdzie.  

Jeśli chodzi o patrole na Placu Wolności – w tym miejscu patrole były dosyć częste, natomiast być 

może w związku z tym, że Policja wie, że mamy tam monitoring może są rzadziej. Zapytam, czy 

tam dochodziło do sytuacji kryminogennych? 

Pani Alina Jung – Radna – pani zgłosiła, że przebywają tam osoby w stanie nietrzeźwym, że 

dzieci boją się tam przechodzić i prosiła, żeby z tymi ludźmi coś zrobić.  

Pan Zygmunt Sygnowski – Radny – osobiście ja też widzę bardzo często w tym miejscu osoby 

nietrzeźwe, a jest to miejsce publiczne.  

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – jeżeli mówimy o sytuacji, która ma miejsce w biały dzień, to 

często jest tak, że są to osoby może nietrzeźwe, ale już dosyć mocno zdegenerowane.  

Pan Zygmunt Sygnowski – Radny – ja uważam, że oni mogą tam przebywać, ale nie spożywać 

alkoholu. 

Pani Alina Jung – Radna – ja w związku z tym mam jeszcze prośbę, bo jak się robi ciepło 

szczególnie do południa widać, że te osoby w fontannie robią sobie taka pralnię, na ławkach 

porozwieszają swoje rzeczy i suszą. Prosiłabym, żeby na to zwrócić uwagę. 

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – wniosek pani radnej Marii Żołnowskiej – kontakt z 

właścicielem byłego ogrodnictwa – sprawdziliśmy właściciel płaci podatek za tą nieruchomość i 

odebrał naszą korespondencję, która daliśmy jemu do wiadomości, a kierowaną do inspektora 

nadzoru budowlanego, bo dostaliśmy zwrotne potwierdzenie odbioru, czyli kontakt mogę 
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powiedzieć, że jest, bo odbiera korespondencję. To nie jest nowa sytuacja, bo już chyba półtora 

roku temu też korespondencję odebrał. Zobaczymy co będzie dalej jeśli chodzi o jego relacje z 

inspektorem nadzoru budowlanego. 

Odnośnie rozlewiska wody w Janowie – zobaczymy co tam można zrobić. 

W sprawie rannych kursów autobusu szkolnego do Iłowej ja bym poprosił panią dyrektor, żeby 

odpowiedziała, czy to dotyczy jednego przypadku, czy może jest więcej osób, które się uskarżają na 

te poranne kursy. 

Pani Beata Laskowska – Trzeciak – Dyrektor Zespołu Szkół w Iłowej – proszę Państwa 

pierwsze słyszę, przede wszystkim do mnie powinna przyjść ta matka i to powiedzieć. Nawet sama 

się dziwiłam, że nikt nie przyszedł z rodziców i nie zapytał o to, bo te dzieci przyjeżdżają na 

godzinę ósmą. Oczywiście mogłyby dzieci mieć lekcje od godziny dziewiątej, ale wtedy do domu 

by wracały później. Wiecie Państwo o tym, że dojazdy bardzo zdrożały, jeżeli będą pieniądze na 

przewożenie dzieci po czterech lekcjach, proszę bardzo. Dodatkowo jeszcze dzieci z klas 

pierwszych i drugich uczą się w tej tzw. małej szkole i muszą być przewiezione z małej szkoły do 

tej tzw. dużej szkoły i tam mogą oczekiwać w świetlicy. Świetlica jest czynna, mogą zjeść posiłek, 

ale nie zdążą tego zrobić i wrócić tzw. pierwszym kursem do domu. Dzięki uprzejmości pana 

Burmistrza zrobiliśmy eksperymentalnie dwa języki obce w klasie pierwszej, to spowodowało, że te 

dzieci mają po pięć godzin dziennie. Był to eksperyment, stwierdziliśmy, że nie będziemy tego 

robić od następnego roku szkolnego, drugi język obcy będą dzieci miały od czwartej klasy, co i tak 

jest wielką sprawą, bo normalnie zgodnie z nową zmianą dopiero od  siódmej klasy będzie drugi 

język obcy, a w naszej Iłowej będzie to już od klasy czwartej. Ja jestem na każdym zebraniu z 

rodzicami, nie przychodzą do mnie, nie mówią, żaden wychowawca mi nie zgłasza. Uważam, że 

szkoda czasu Państwa wszystkich radnych, żeby o tym na posiedzeniu Rady mówić.  

Edward Lesiak – Radny – pani dyrektor ja tu nie mówię, że mam do kogoś pretensje, ja tylko 

mówię o tym, co było tutaj na tej sali uzgadniane ku polepszeniu warunków nauczania dla 

wszystkich małych dzieci, a otoczeniu szczególną troską najmłodszych, że jak będzie trzeba 

zrobimy dodatkowy kurs. Ja nie mówię o dodatkowym kursie dla jednego dziecka, ja mówię o tym, 

że jeśli trzeba to zróbmy na godzinę dziewiątą. Co z tego, że dziecko później wróci, lepiej niech 

wróci o godzinie trzynastej, ale niech jedzie o ósmej. Ja nie chcę pani rozkładu ustalać.  

Pani Beata Laskowska – Trzeciak – Dyrektor Zespołu Szkół w Iłowej – ale od tego są rodzice, 

bo ja pytam rodziców. Szkoda, że rodzic nie przyszedł do mnie, bo myśmy to wyjaśnili. Rodzice w 

większości przypadków chcą, żeby te dzieci miały lekcje od godziny ósmej, zawsze tak było. Jeżeli 

chodzi o tą sytuację, to ja pierwszy raz od pana radnego słyszę, a można było zrobić zebranie z 

rodzicami tej klasy, porozmawiać kto z rodziców jest za tym, żeby dzieci miały na godzinę 

dziewiątą, ale będą godzinę później wracać do domu. Wtedy to byłaby opinia rodziców dla nas 

wszystkich wiążąca. Ja też się czuję niekomfortowo, bo myśmy obiecywali faktycznie, zwłaszcza 

Państwo obiecywaliście, bo to była Państwa decyzja, że będą te dojazdy dostosowane.  

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – chciałbym poprawić panią dyrektor, tak naprawdę nie ma 

tych kursów dlatego, że zdrożały kursy tylko dlatego, że nie ma takiej potrzeby. Rozmawialiśmy na 

początku roku szkolnego, że te dzieci, które przejeżdżałyby na godzinę dziewiątą nie wracały by 

godzinę później, ale dwie godziny później. Czyli one musiałyby czekać jeszcze godzinę po lekcji, 

bo wszystkie dzieci nie zmieściłyby się do jednego autobusu. 

Pani Beata Laskowska – Trzeciak – Dyrektor Zespołu Szkół w Iłowej – chyba, że byłby 

specjalny kurs. 

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – dla jednego dziecka absolutnie wydaje mi się to niezasadne, 

ale jeżeli taka sytuacja się powtórzy, będzie kolejne takie zgłoszenie, to będziemy rozmawiać. I 

Państwo i ja deklarowaliśmy na zebraniu w Szczepanowie przed likwidacją szkoły, że nie będzie 

problemu, ale oczywiście tak jak pan radny powiedział nikt nie będzie dla jednego dziecka 

specjalnie organizował kursu, ale jeżeli jest problem możemy spotkać się jeszcze raz z rodzicami na 

zebraniach wiejskich i ten temat przedyskutować. Wczoraj np. w Szczepanowie było zebranie 

wiejskie i nikt o tym nie mówił.  
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Edward Lesiak – Radny – ja na wstępie powiedziałem, że nie zdążyłem tego sprawdzić, bo dzisiaj 

do mnie ta informacja dotarła. Jeśli dostałbym tą informację dwa, czy trzy dni wcześniej, to bym z 

panią dyrektor wszystko uzgodnił, ustalił.  

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – szamba jako element, który uzupełnić miałby załatwienie 

problemu gospodarki ściekowej na terenach wiejskich – uważam, że to jest bardzo dobry pomysł. 

Nie wiem, czy w budżecie na przyszły rok znajdą się takie pieniądze, żeby można było 

dofinansować mieszkańcom szamba, czy może jakaś pożyczka z Funduszu Ochrony Środowiska, 

poszukamy takiej możliwości. Jak najbardziej jest to dobre rozwiązanie szczególnie dla tych, którzy 

mają szamba nieszczelne, albo mają szamba zrobione ze studni, albo nie mają w ogóle, są też takie 

przypadki, że nie ma szamb.  

Jeżeli chodzi o interpelację radnego Piotra Szymczaka dot. procedury usuwania azbestu – w tej 

chwili musimy podpisać umowę z Wojewódzkim Funduszem Ochrony Środowiska, wybrać 

wykonawcę, nie musi to być przetarg, może to być forma zapytania ofertowego. My zgłosiliśmy do 

usunięcia 41 ton, w tej chwili wniosków, które wpłynęły do gminy jest na 45 ton, będziemy musieli 

jakąś gradację przyjąć przy wyborze mieszkańców, którzy te wnioski złożyli, ja jeszcze nie wiem 

jak to będzie przebiegało. Myślę, że wszystkim, którzy złożyli wniosek nie uda się w tym roku 

azbestu usunąć. Jeszcze jest przyszły rok, mamy program usuwania azbestu do roku 2032 jeśli się 

nie mylę, także mamy na to czas. Oczywiście chcielibyśmy zrobić jak najwięcej zrobić w tym roku 

i ewentualnie zakończyć w przyszłym roku. Myślę, że jest to realne. 

Odnośnie przeglądu hydrantów – u nas w gminie za przegląd hydrantów odpowiada ZGKiM, 

proszę pana kierownika, żeby się odniósł do tej sprawy. 

Pan Józef Brzezicki – Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Iłowej 

– jeżeli strażacy stwierdzą, że dany hydrant jest uszkodzony, pracownicy w najbliższych dniach 

naprawiają. Zgodnie z przepisami prawa co roku jesteśmy zobowiązani do badania sprawności i 

wydajności każdego hydrantu w administrowanej przez nas sieci i do końca czerwca br. ja 

Państwowej Straży Pożarnej przedstawiam raporty z tych badań, te badania są przeprowadzane 

specjalnie atestowanym sprzętem, który zakupiliśmy i corocznie takie badania robimy. Pracownicy 

Zakładu mogą stwierdzić uszkodzenie tylko podczas tego przeglądu lub podczas płukania sieci. 

Przede wszystkim z hydrantów korzystają strażacy i oni wtedy nam zgłaszają, jeżeli jest zgłoszenie 

to naprawiamy.  

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – odnośnie interpelacji zgłoszonej przez radnego Tomasza 

Słomińskiego – oficjalnie wystąpimy z zapytaniem do Zarządu Dróg Wojewódzkich, jak przyjdzie 

odpowiedź to pan otrzyma tą odpowiedź na piśmie. 

Pan Mirosław Wdowiak – Przewodniczący Rady Miejskiej – przepraszam, czy została 

przeprowadzona ta kontrola… 

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – tak, proszę Państwa została przeprowadzona kontrola, 

chcieliśmy skamerować kanalizację burzową na drodze Nr 296, mieliśmy nawet na to pieniądze 

budżecie – około 6 tys. zł. Niestety to jest niemożliwe, bo jest zapchana i teraz należałoby ją 

wyczyścić, co jest kosztem trzykrotnie wyższym niż kamerowanie. Bo poza czyszczeniem jeszcze 

trzeba byłoby skamerować, koszt z tym związany byłby w granicach 20 tys. zł. Myślę, że Zarząd 

Dróg Wojewódzkich nie będzie zainteresowany, żeby to zrobić. Pieniędzy nie mają na remont, chcą 

to zrobić z oszczędności, które może się pojawią, ale już teraz widzimy, że się nie pojawią.  

Nie mniej wystąpimy oficjalnie z pismem, bo do tej pory prowadziliśmy rozmowy telefoniczne 

albo na spotkaniach. Jutro jest Rada Budowy remontu drogi Nr 296 i też o to zapytamy, ale 

oficjalnie wystąpimy z pismem i poprosimy o odpowiedź. Praktycznie kamerowanie na tym 

odcinku nie udało się w żadnym miejscu jeśli chodzi o kanalizację burzową, w 60% jest zasypana 

albo piachem, albo urobkiem, który przez lata wpadał do kanalizacji burzowej. 

Oświetlenie stacji PKP jak już powiedziałem jest to oświetlenie za, które płaci PKP. Jako 

ciekawostkę powiem Państwu, że PKP ogłosiło teraz przetarg na dostarczenie stojaków 

rowerowych na stacje m.in. w naszej gminie, ale nie w Iłowej – w Jankowej i w Koninie, widocznie 

tam więcej rowerami jeżdżą niż w Iłowej.  
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Jeśli chodzi o odpowiedź z Nadleśnictwa w sprawie przejęcia dróg ja wczoraj byłem w 

Nadleśnictwie, w tej chwili Nadleśnictwo propozycje swoje, czyli przejęcia dróg przez nas oraz 

propozycje przejęcia przez nich dróg naszych wysłało do zaopiniowania do Warszawy.  

Rozliczenie amortyzacji kierownik ZGKiM złożył z końcem marca, w przyszłym tygodniu 

rozliczenie skieruję do pana Przewodniczącego Rady Miejskiej. 

Jeśli chodzi o raport dot. niezbędnych inwestycji, ZGKiM jest gotowy przedstawić niezbędny zbiór 

rzeczowy tego co należałoby zrobić, natomiast to jest niepoliczone, musiałaby to policzyć jakaś 

firma zewnętrzna, my to możemy  mniej więcej oszacować.  

Pan Józef Brzezicki – Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Iłowej 

– na dzień dzisiejszy zakres rzeczowy i szacunkowy kosztów mogę przedstawić. 

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – to w takim razie dajmy sobie czas do połowy maja br.  

Odnośnie rozbudowy szkoły – praktycznie powiem szczerze nic się nie zmieniło dlatego, że zrobiła 

nam bardzo przykrą niespodziankę osoba, która robiła wycenę i kosztorysowała, ponieważ od 

ponad miesiąca nie ma z nią kontaktu. Skontaktowaliśmy się z firmą, która wygrała  postępowanie 

ofertowe na projektowanie rozbudowy szkoły, bo ta osoba, z którą my się kontaktowaliśmy, to był 

ich podwykonawcą. Firma, która zatrudniała tą osobę, również nie może się z nią skontaktować. 

My w budżecie mamy 43 tys. zł na wykonanie tej dokumentacji jako uzupełnienie do wniosku, 

który złożyliśmy w Lubuskim Programie Operacyjnym i te 43 tys. zł miała wziąć osoba, która to 

zrobi. To nie będzie ta osoba, która do tej pory wykonywała, tylko inny podmiot.  

Pan Mirosław Wdowiak – Przewodniczący Rady Miejskiej – rozumiem, że ta osoba nie 

otrzymała jeszcze zapłaty, tak? 

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – nie, bo nie miała  za co tak naprawdę otrzymać.  

Sprzątanie terenu przy „Mostku Miłości” – pewnie pan Przewodniczący zauważył, że ulica 

Ogrodowa była zamiatana teraz służbami ZGKiM na całej długości praktycznie, więc coś się dzieje. 

Natomiast ZGKiM jeśli chodzi o tereny zielone w gminie Iłowa, to podpisujemy zawsze umowę od 

miesiąca maja. Także niebawem zrobimy teren przy „Mostku Miłości”, tak jak zadeklarowałem.  

Ad. II pkt 8 

Odpowiedzi na interpelacje i wnioski przewodniczących organów wykonawczych jednostek 

pomocniczych.  

Odnośnie dróg powiatowych proponuję Państwu wyjazd wspólny do Starosty i spotkanie ze 

Starostą. Możemy również zaprosić na to spotkanie radnych z okręgów wyborczych, w których są 

wsie przez, które przebiegają drogi powiatowe.  

Ad. II pkt 9 

Zakończenie  obrad sesji Rady Miejskiej w Iłowej. 

Wobec  wyczerpania się  porządku  obrad  Pan Mirosław Wdowiak – Przewodniczący Rady 

Miejskiej  zamknął  obrady XXXVI sesji  Rady Miejskiej  w Iłowej.  

Na tym protokół zakończono. Protokół zawiera 15  stron, ponumerowanych od 1 do 15. 

Sesja trwała nieprzerwanie  od godz. 1500 do godz. 1755. 

 

Protokołowała: 

 

Maria Sokołowska 
 


